
радіаційній зоні не отриму
вати того дозового наванта
ження, що всі ми зараз от
римуємо у порівняно чистій 
зоні. Мешканці Нагасакі, що 
зазнали жахливого бомбар
дування, до речі, доживали 
потім до дев'яноста років, 
це документальні факти, бо 
їм було забезпечено відпо-

підставах. Нам, в Україні, 
вже давно треба поставити 
це питання «з голови на но
ги», та на жаль, за цим за
раз криються великі корпо
ративні інтереси, на цьому 
вже створилася своя мафія. 
На тих будівельних матері
алах, що призначалися для 
чорнобильців, наросли дачі

Захистимо природне середовище—  
захистимо і себе

ВИРІШЕННЯ екологічних 
проблем сьогодні тісно по
в'язане з економічною си
стемою, з тим, як функціо
нує економіка і яка це еко
номіка.

Дійсно, на кардинальні 
зміни в економіці потрібні 
і час, і великі витрати. Але 
парадокс у тому, що в ба
гатьох випадках потрібні не 
стільки додаткові витрати, 
скільки просто-напросто ро
зумний розподіл тих кош
тів, що вже виділені для 
вирішення тієї чи інш ої про
блеми. Взяти хоча б Чор
нобиль. Наше міністерство 
щодо цієї проблеми має 
чітку власну концепцію і 
вже третій рік намагається 
довести: треба зменшувати 
вплив радіоактивного заб
руднення на здоров'я кож
ної окрем ої людини за міс
цем ї ї  проживання, а не на
магатися втекти від пробле
ми за рахунок отих масових 
переселень людей з одного 
району в другий. Адж е —  
подобається нам чи ні, а 
факт залишається фактом: 
радіоактивне забруднення 
поступово розповзається по 
всій території країни, і че
рез дніпровську воду нам 
сьогодні надходять брудні 
продукти харчування аж із 
Херсона або з Криму. С ьо
годні 95 відсотків дозового 
навантаження на людину ми 
отримуємо через продукти 
харчування і воду. І якщо 
ми вилучимо ці 95 відсотків
—  тобто забезпечимо лю
дям чисту воду та чисту їж у,
—  то можна буде навіть в

навколо Києва, що належать 
зовсім  іншим володарям. 
Це, ясна річ, тільки одна з 
багатьох причин буксуван
ня проблеми. Основна при
чина суто економічна. Є за
кон, треба його виконувати, 
а грошей під нього немає, 
бо держава —  майже бан

крут. Необхідно створювати 
високоефективну економіку, 
яка б формувала бюджет, а 
з бюджету вже брати гроші 
на використання програм, 
зв'язаних із захистом сере
довища взагалі і з Чорноби
лем зокрема.
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чинок —  умови, завдяки 
яким вони жили довше, ніж 
ті, хто потрапив до цього 
міста вже після страш ної 
дати і жив там на загальних


